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Dagsorden til økonomiudvalgets møde 
Tirsdag den 13/12 1988, kl. 9.15 på borg
mesterens kontor.

Medlemmer: Gitte Schønemann
Erling Jensen 
Bent Olsen
Birgit Bangshof Mortensen 
Hans Jørgen Mortensen

Fra administrationen:

Bemærkninger:

Der er en skattedagsorden med 3 restance
sager, som indstilles til afskrivning.
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Tidspunkt for mødets afslutning:





Deponering for regnskabsåret 1987
Sagen afgøres af byrådet.
Indenrigsministeriet har den 22. novem
ber 1988 fremsendt endelig opgørelse over 
deponeringsbeløb for rammeoverskridelse 
i 1987.
Rammeoverskridelsen udgjorde for Skibby 
kommunes vedkommende kr. 4.032.000, og 
med en deponeringsprocent på 89,63 skal 
kommunen deponere i alt kr. 3.614.00.
Der er kun budgetafsat kr. 1.500.000, og 
der søges om en tillægsbevilling på kr. 
2.114.000, finansieret ved forbrug af kas 
sebeholdningen konto 801 00 004 09.
Grønt skema om tillægsbevilling vedlagt 
sagen.
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Årlig afregning vedrørende indkomstskat
ter

Sagen afgøres af byrådet.

Slutafregning pr. 1. november 1988 vedrø
rende 1987 og tidligere år udviser føl
gende afregningsbeløb:

Vedrørende skatteåret 1987 skal kommunen

Ø K O N O M I U D V A L G S M Ø D E

tilbagebetale 
vedrørende årene 
1974 til 1986 skal 
kommunen have udbetalt

kr. 2.478.430,10

i alt kr. 414.906,20-
Netto at tilbagebetale

I budgettet er der for 
samtlige skatter reg-

kr. 2.063.523,90

net med en udgift på kr. 110.000,00

Der er således tale om
en nettomerudgift på kr. 1.953.523,90

Der henvises til vedlagte opgørelse over 
slutafregning for de enkelte år.
Det budgetterede ud
skrivningsgrundlag for 
1987 udgjorde for kom
muneskattens vedkom
mende kr . 352.811.518,00
Det faktiske blev kr. 339.887.052,00
Der søges om nettotiliægsbevilling til 
merudgiften på kr. 1.954.000, finansieret 
ved forbrug af kassebeholdningen konto 
801 00 004 09.
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Lån til boligselskabernes .landsbyggefond

Sagen afgøres af byrådet.

I henhold til kommunens tilsagn om støt
te til opførelse af ældrevenlige boliger 
i Skuldelev, Ferslev og Skibby har lands
byggefonden anmodet kommunen om at indbe
tale den kommunale andel af lån til fon
den.
Den kommunale andel udgør, jfr. skrivel
se af 14/10-88, kr. 227.804,00. 
Støttetilsagnet er meddelt den 10. decem
ber 1987.
Der er ikke afsat beløb på budget 1988 
til dækning heraf.
Der ansøges om en tillægsbevilling til 
konto 804 00 015 08 på kr. 228.000, finan 
sieret ved forbrug af kassebeholdningen 
konto 801 00 004 09.
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Salg af mindre areal i Skuldelev
J.nr. TF 13.06.02G01.
Sagen afgøres af byrådet.
Landinspektør Skibby fore
spørger om kommunen vil afhænde et mindre 
areal på 139 m2 fra Skuldelev sportsplads 
til sammenlægning med matr. nr. 11-n 
Skuldelev by, Skuldelev.
Indstillingsbilag vedlagt. 
Ejendomsudvalget indstiller på møde den 
1. december 1988, at arealet tilbydes til 
en pris af 105 kr pr. m2, samt at køber 
afholder salgsomkostninger og udgifter 
til landinspektør.
Der udarbejdes deklaration om beplantning 
og hegn.
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Salg af matr. nr. 34-i østby by, Selsø
J.nr. TF 13,06.02G01.
Sagen afgøres af byrådet.
Ejeren af matr.nr. 34 d, 34 e og 34 1, 
Østby by, Selsø har tidligere forespurgt 
om kommunen var interesseret i at sælge 
matr.nr. 34 i, Østby by, Selsø, som lig
ger umiddelbart op til hendes ejendom. 
Ejeren meddeler nu, at hun ønsker at 
stille ønsket om køb af ovennævnte ejen
dom i bero indtil videre, da hun har er
faret, at arealet er forpagtet ud i 5 år. 
I forbindelse med salgsforhandlingerne 
har der været flere henvendelser fra an
dre gårdejere, som ønskede at erhverve 
arealet.
Ejendomsudvalget indstiller på møde den 
1. december 1988, at arealet søges afhæn
det snarest og senest ved forpagtningens 
udløb. Der skal tinglyses vejadgang til 
kommunens areal ved stranden.
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. Energibesparende foranstaltninger
J.nr. TF 82.07.02G01.
Sagen afgøres af byrådet.
På konto 010 00 850-03 er der for 1988 
budgetafsat 603.000 kr til energibespa
rende foranstaltninger på kommunalt eje
de bygninger.
Teknisk forvaltning anbefaler, at der 
anvendes 149.000 kr til energibesparende 
foranstaltninger på centralvarmeanlæg 
ifølge V.K.O-rapporter og 25.000 kr til 
energibesparende foranstaltning ved ud
skiftning af lyskilder i udvendige lamper 
på Marbækskolen.
Det resterende beløb på 429.000 kr anven
des ikke.
De angivne udgifter på i alt 174.000 kr 
lånefinancieres.
Ejendomsudvalget indstiller på møde den 
1. december 1988, at teknisk forvaltning 
bemyndiges til at iværksætte energibe
sparende foranstaltninger på følgende
institutioner:
Rådhuset ifølge V.K.O 21.000,-
Skibby idrætshal iflg. V.K. O 18.000,-
Skuldelev skole " " 12.000,-
Fritidscentret " " 20.000,-
Ferslev skole " " 17.000,-
Marbækskolen " " 15.000,-
Plejehj. Nordhøj " " 46.000,-
Marbækskolen - udskiftning 
af lyskilder 25.000,-
I alt kr 174.000,-
Det indstilles, at beløbet frigives.
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Vedr. kloakbidrag Bygaden 20, Venslev.

Journal nr. TF 06.01.00029.

Sagen afgøres af økonomiudvalget.

Ejeren af ovennævnte ejendom har i skri
velse af 11. november 1988 anmodet om 
dispensation for ekstra kloakbetaling 
for ejendommen, hvor der er indrettet 
en ekstra lejlighed på 1. sal.
Ejendommen er i dag registreret med 1 
bolig og er pålignet 1 kloakbidrag.
Ejeren anmoder om dispensation til 31. 
aug. 1990, hvor lejemålet udløber. Eje
ren meddeler, at økonomien ved udlejning 
er så dårlig, at krav om kontant kloak
bidrag tvinger til salg af ejendommen. 
Kopi af skrivelse af 11. nov. 1988 ved
lægges .
Teknisk udvalg indstiller på møde den 24. 
november 1988, at der ikke meddeles di
spensation for kloakbidraget for den ek
stra lejlighed. Opkrævning fremsendes.
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Indeklimaproblem på Marbækskolen 

J.nr. KF 81.11.00A02.

Sagen afgøres af byrådet.

Teknisk forvaltning fremsender be
regninger til opfyldelse af Embedslægein
stitutionens og Arbejdsti1synets krav på 
Marbækskolen samt Arbejdstilsynets krav 
på Skuldelev skole.
Skolekommissionen har på sit møde den 21. 
november 1988 taget orienter ingen til ef
terretning.
Kulturelt udvalg anbefaler på sit møde den 
28. november 1988 at Ar be j ds t i1synet s påbud 
opfyldes.
Udgiften andrager kr. 533.000,- excl. 
moms.
Arbejdet forsøges udført i vinterferien 
(uge 7).
Der søges en tillægsbevilling på beløbet 
kr. 533.000 excl. moms i 1989, som finansi
eres over kassebeholdningen 801-00-004-09. 
Hanne Kyvsgaard indtager sær standpunkt, 
idet hun mener at budgetafsatte midler bru
ges videst muligt. Tillægsbevilling minime
res derefter. Det undersøges, om det kan 
undgås at sætte loftplader op. Pris herpå 
ønskes. Forsøgsperiode 1 måned.

Den i særstandpunktet ønskede prisbereg
ning er udarbejdet af kulturel forvaltning 
den 30/11 og vedlægges.
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10. Udskiftning af gulvbelægning - Marbæksko- 
len og Skuldelev skole
J.nr. KP 81.11.
Sagen afgøres af byrådet.
Teknisk forvaltning fremsender plan for 
udskiftning af nålefilttæppebelægninger 
på Marbækskolen og Skuldelev skole.
Der er på 1989-budgettet afsat kr.
200.000, - til dette formål.
Der er foretaget en registrering af samtli
ge nålefilttæpper på de 2 skoler.
Der er endvidere foretaget en prioritering 
af udskiftningsrækkefølgen i samarbejde 
med skolerne, som dels tager udgangspunkt 
i tæppernes alder og beskaffenhed, dels 
i elevernes aldersmæssige placering på sko
lerne, og dels i den aktuelle forekomst 
af personer med allergiproblemer.
Der er ikke i denne plan taget stilling 
til krav om udskiftning fra Arbejdstilsyn 
og Embedslægeinstitution.
Planen er prissat ud fra en pris pr. m^ 
på kr. 245,- for fjernelse af nålefilttæp
per og pålægning af 3,2 mm linoleum. Der 
gøres opmærksom på, at der kan opstå pro
blemer med efterklangstid, når nålefiltbe- 
lægning erstattes af et hårdere gulvbelæg
ningsmateriale .
Udgiften for udskiftning af tæpper udgør 
for Marbækskolen kr. 1.237.740,- og Skul
delev skole kr. 249.655,-.
Kulturelt udvalg anbefaler på sit møde den 
28. november 1988, at de afsatte kr.
200.000, - i 1989 anvendes i prioriteret 
orden, jfr. teknisk forvaltnings bilag af 
19. november 1988 således:
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Fortsat
Marbækskolen
1, 2 og 3 kr. 84.525
Skuldelev skole
1 og 2 kr. 89.180
Ialt excl. moms kr. 173.705
Arbejdet skal være udført inden sommerferi
ens afslutning.
Hanne Kyvsgaard indtager særstandpunkt, 
idet hun mener, at de afsatte kr. 200.000,- 
i 1989 bruges til Arbejdstilsynets påbud. 
Sagen tages med ved 1990-budgettet for en 
videre udskiftning af tæpperne.
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¡LI. Fastsættelse af normalklassetimetal til
skolerne i skoleåret 1989/90 
J.nr. KF 17.00.02.
Sagen afgøres af byrådet.
Ledende skoleinspektør orienterer i skri-

2

velse af 8/11-88 om fremgangsmåden ved 
fastsættelse af normalklassetimetallet til 
skolerne i skoleåret 1989/90.
Ved godkendelse af budgettet for 1989 blev 
der besparet kr. 31.000,- på skoletjene
sten, idet Skibby trækker sig ud af ord
ningen pr. 1/8-89. Endvidere blev der på 
svømmeundervisningen besparet kr. 90.000,-, 
idet byrådet ønskede at svømning skal indgå 
i idrætslærernes undervisningstid.
Under punkt 8 i skrivelsen er disse funkti
oner indregnet i normaltimetallet. 
Skolekommissionen har på sit møde den 21. 
november 1988 taget sagen til efterretning. 
Kulturelt udvalg anbefaler på sit møde den 
28. november 1988, at normalklassetimetalie 
på 1186 timer fastholdes.
Timerne til Færgegården og svømmeunder
visningen indgår ikke i normalklassetime
tallet.
Endvidere foreslår kulturelt udvalg, at 
der tillægsbevilges til Færgegården og 
svømmeundervisningen ialt 15 timer kr. 
130.000,- (+ materialer til Færgegården).
C og V indtager særstandpunkt, idet de 
.fastholder budgettet for 1989.
Såfremt "Hellas" ændrer holdning omkring 
textilfri svømning, lægges svømmeunder
visningen i idrætstimerne som en del af 
skolens læseplan på 3. og 4. klassetrin.
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Musikskolen efter 1/1-89 og fremover

J.nr. KF 20.03.05.

Sagen afgøres af byrådet.

Ledende skoleinspektør fremsender forslag 
til den fremtidige musikskolevirksomhed 
i kommunen.
Kulturelt udvalg indstiller på sit møde den 
28. november 1988, at musikskolesæsonen 
1988/89 gennemføres som planlagt, da dette 
kan afholdes indenfor budgettet 1989 (kr. 
150.000,- jvf. forslag side 2 og 3).
Hanne Kyvsgaard og Lise Lotte Due indtager 
sær standpunkt og begærer sagen forelagt 
byrådet.
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Regnskabsrapport
J.nr. KF 00.01
Sagen afgøres af byrådet.
Bogholderiet fremsender regnskabsrapport 
pr. 31/10-88 vedr.
00 byudvikling, bolig- og miljøforanstalt

ninger
03 Undervisning og kultur 
Forvaltningen har gennemgået rapporten og 
fremsender ansøgning om tiliægsbevillin- 
ger/budgetomplaceringer på ialt kr.
177.000, -.
Endvidere har Marbækskolen og Skuldelev 
skole aftalt fordeling af puljebeløb, som 
afsættes til rengøring og vedligeholdelse 
af de 2 skoler, således at Marbækskolen 
får kr. 27.500 og Skuldelev skole kr. 
12.500,-.
Kulturelt udvalg anbefaler på sit møde den 
28. november 1988 en tillægsbevilling, som 
finansieres over kassebeholdningen konto 
801-00-004-09.
Biblioteket tilskrives om selv at finansie
re kr. 9.000,- indenfor eget budget. 
Endvidere anbefales, at puljebeløb kr.
40.000, - konto 301 01 270-08 til rengøring 
og vedligeholdelse på Marbækskolen og Skul
delev skole fordeles som følger:
Marbækskolen kr. 28.000,- Fast ejendom, 
konto 301-02-040-02
Skuldelev skole kr. 12.000,- -"
konto 301-03-040-07

Ledende bibliotekar meddeler, som svar på 
tilskrivelsen, at han ikke kan anvise kr. 
9.000 indenfor eget budget.



L4. Undervisning af børn anbragt i pleje i 
Næstved kommune,
J.nr. KP 17.20.00.
Sagen afgøres af byrådet.
Kommunen har modtaget en regning fra Næst
ved kommune på undervisning af 1 barn som 
er anbragt i pleje.
Regningen er på kr. 466.414,- og omfatter 
perioden 1/1-80 til 20/6-88.
Efter samråd med revisionen indstiller for
valtningen, at der kun betales for perioden 
1/1-83 til 20/6-88 (5 år tilbage).
Der søges en tillægsbevilling på kr.
310.000,-, som finansieres over kassebehold 
ningen.
Kulturelt udvalg anbefaler på sit møde den 
28. november 1988 en tillægebevilling på 
kr. 310.000,- til konto 301 01 275-04. Be
løbet foreslås finansieres over kassebe
holdningen 801 00 004-09.
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Ændring i instruks for ungdomsskoleinspek
tør
J.nr. KF 18.01.

Sagen afgøres af økonomiudvalget.
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I forbindelse med godkendelse af organisati 
onsplan for kulturel forvaltning blev ung
domsskoleinspektøren organisatorisk place
ret under ledende skoleinspektør, hvilket 
rettes ind i instruksen.
Endvidere ønskes § 12 i instruksen ændret 
fra "ungdomsskoleinspektøren har ansvaret 
for lokaler..." til "ungdomsskoleinspektø
ren fører tilsyn med lokaler...". Dette 
ønske skal ses på baggrund af et voksende 
udlån til andre kommunale institutioner 
i form af AV-udstyr. Ligeledes er der man
ge forskellige brugere af ungdomsskolens 
udstyr på centeret, hvor især AV-udstyr 
samt værktøj ofte benyttes af andre end 
ungdomsskolen.
Indstillingsbilag vedlagt sagen. 
Skolekommissionens formand har på kommissi
onens vegne indstillet, at § 12 ændres som 
ønsket, idet lokaler, materiel og inventar 
må ses som en helhed på centret underlagt 
centerlederen.
Brugere har tilsynet, når de benytter loka
ler , materiel og inventar. Det lånte må 
afleveres i samme stand, som det blev mod
taget.
Økonomiudvalget udsatte i møde den 8. no
vember 1988 sagen til det ordinære møde 
i december, idet sagen forinden skulle 
drøftes med beskæftigelseskonsulenten.
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Tillægsbevilling efter nedlæggelse af 
beskyttet bolig på DGH
Sagen afgøres af byrådet.
Da den tidligere beskyttede bolig belig
gende i De gamles Hjem, Hovedgaden 3c 
er nedlagt og beboeren er flyttet 
til ældrebolig beliggende Damgårdsvænget 
4, anmoder pensionsafdelingen om følgen
de tillægsbevilling med anvisning af fi
nansiering .
538-03-001-00, personale - 5.000
538-03-020-06, fast ejd. - 5.000
538-03-030-02, fast ejd. - 2.000
538-03-036-06, fast e jd. - 1.000
Ny konto, personale + 5.000
593-11-030-50, fast ejd. + 5.000
593-11-040-06, fast ejd. + 2.000
593-11-046-56, fast ejd. + 1.000
Sagen er vedlagt lejekontrakt til bo
ligen Damgårdsvænget 4, hvor huslejen 
er beregnet ud fra en omkostningsbestemt 
le je.
Ligeledes er fremlagt driftsbudget for 
året 1988 til orientering.
Med hensyn til varme og el bliver der 
afkrævet et a 'contobeløb, beregnet ud 
fra budgettet for 1988.
Socialudvalget anbefaler i møde den 28. 
november 1988 tillægsbevillingen.
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Tillægsbevilling - daginstitutionsområ
det
J.nr. SF 16.04.00.01.
Sagen afgøres af byrådet.
Socialudvalget vedtog på mødet den 27. 
september 1988 at omfordele vikarmidler 
til Skolevejens børnehave og Tumlebo, i 
alt kr. 91.000 med henvisning til vikar
reglernes pkt. 8. Da bevillingsniveauet 
først med virkning fra 1.1.1989 hæves 
således, at socialudvalget kan flytte 
beløb fra et omkostningssted til et andet 
fremsendes sagen med henblik på formel 
godkendelse af tillægsbevillingen.



Totaludlægning af visitationskompetence 
og økonomisk ansvar til kommunerne i Fre
deriksborg amt
J.nr. KF 17.03.00.
Sagen afgøres af byrådet.
Frederiksborg amt, undervisnings- og 
kulturforvaltningen fremsender forslag 
til totaludlægning af visitationskompe
tence og økonomisk ansvar til kommunerne 
i Frederiksborg amt, idet der anmodes 
om en skriftlig tilkendegivelse om, hvor
vidt byrådet ønsker at tiltræde ordnin
gen fra 1. august 1989.
Ordningen har været kørt som forsøg i 
3 skoleår.
Der er indhentet udtalelse fra ledende 
skolepsykolog og ledende
skoleinspektør
Kulturelt udvalg fremsender på møde den 
31. oktober 1988 sagen til økonomiudval
get med bemærkning, at Skibby kommune er 
positiv overfor ideen om totaludlægning 
af § 19.2 ressourcerne, men at man ønsker 
at få udlægningstidspunktet koordineret 
med muligheden for en tilsvarende udlæg
ning af ressourcerne for amtets social
forvaltning. Da dette ikke vil kunne rea
liseres pr. 1. august 1989, vil Skibby 
kommune afvente dette.
Økonomiudvalget fremsendte i mødet den 
8.11.1988 sagen til behandling i social
udvalget forinden endelig stillingtagen. 
Socialudvalget besluttede i møde den 28. 
november 1988, at indstilling fremsendes 
efterfølgende, idet der er aftalt møde 
den 7/12 kl. 12.30 med repræsentanter 
for skoleområdet.
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Vikarforbrug - plejehjemmet Nordhøj 

J.nr. SF 16.07.00.01.

Sagen afgøres af byrådet.

På grund af forventet merudgift på vikar
kontoen på kr. 300.000 ansøges om budget
omplacering som følger:
Vikarudg.sygehj.
Vikarudg.køkkenpr.
Fast løn køkkenpr.
Læge & tandlæge 
Skatter forskr. 
El & olie 
Forplejning

+ 200.000 
+ 100.000 
- 80.000 
-  10.000
- 50.000
- 40.000
- 60.000

Der kan ikke anvises finansiel dækning 
for den resterende merudgift på kr. 
40.000 indenfor det sociale område iøv-
r igt.
Socialudvalget indstiller i møde den 28. 
november 1988 budgetomplacering samt til
lægsbevilling til den resterende merud
gift på kr. 40.000 til godkendelse.

_________kl. 9.15_______

på borgmesterens kontor
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EDB-restancelister

Sagen forelægges til økonomiudvalgets ori
entering.

Incassoafdelingen fremsender EDB-restance- 
lister fra Statsskattedirektoratet pr. 30. 
oktober 1988.
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Takster ved forureningsuheld

J.nr. BE 14.14.00029.

Sagen afgøres af økonomiudvalget.

Brandinspektørerne i Frederikssund, Slan
gerup, Jægerspris og Skibby har på loka
le møder drøftet problemerne omkring 
fremsendelse af regninger til forsikrings
selskaber og private i forbindelse med 
forureningsuheld.
Man var enige om, at det er uheldigt at 
hvert brandvæsen har sine egne takster 
og Civilforsvaret igen sine. Der blev 
opnået enighed om, at søge følgende 
takster godkendt i de respektive bered
skabskommissioner og økonomiudvalg. 
Taksterne er udarbejdet på grundlag af 
de takster Civilforsvarsstyrelsen udsen
der til brug for Civilforsvarets udryk
ningskolonner . Taksterne reguleres hvert 
år i april og oktober og er pr. 1. okto
ber 1988:

200.00 kr/time
110.00 kr/time

10,40 kr/km 

6,55 kr/km

Store vogne:
Små vogne:
Kilometer pris for 
store vogne:
Kilometer pris for 
små vogne:
Indsatsleder, befa
lingsmand, mandskab: 200,00 kr/time
Opsugningsmidler, rensevæske og lignen
de betales efter gældende dagspris med 
tillæg af 25%.
Rengøring af materiel efter forbrugte 
timer med 200 kr/time.
Beredskabskommissionen fremsender i møde 
den 23. november 1988 sagen til økonomi

fortsættes ....
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Fortsat
udvalget med anbefaling af, at man f 
over følger Civilforsvarsstyrelsens 
ster ved fremsendelse af regninger i 
bindelse med forureningsuheld.



22. Alkoholbevilling

J.nr. BK 22.01.01.

Sagen afgøres af økonomiudvalget.

Byrådet vedtog i møde den 24. november 
1988 at anmodning om alkoholbevilling til 

Skibby Kro skulle oversendes 
til fornyet udtalelse hos Politimesteren 
på baggrund af skrivelse af 24/11-88 fra 
Den Danske Bank, Skibby afd.
Byrådet bemyndigede samtidig økonomiudval
get til at beslutte på sagen, såfremt der 
er enighed i udvalget.

Ø K O N O M I U D V A L G S M Ø D E

Politimesteren meddeler ved påtegning af 
29/11-88, at skrivelsen af 24/11-88 fra 
Den Danske Bank ikke giver tilstrækkelig 
anledning til at ændre hans indstilling 
af 18/11-88.
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Revisionsberetning nr. 36
J.nr. BK 00.01K01.
Sagen afgøres af byrådet
Kommunernes Revisionsafdeling fremsender 
beretning om revisionen af regnskabet for 
året 1987.
Administrationen har ingen kommentarer 
til de af revisionen fremsatte bemærknin
ger .
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4030
Tirsdag den 13. decembe Formandens

pitialer:

1988

Budget 1989, reduktioner på konto 6, samt 
forslag til anvendelse a£ konsulentbistand
J.nr. BK 00.01001.
Sagen.afgøres af byrådet.
Byrådet vedtog på møde den 28. september 
reduktion på kr. 803.000 på konto 6 (admi
nistrationen) svarende til 80% af 5 fuld
tidsstillinger .
Byrådet vedtog endvidere at afsætte kr. 
200.000 til konsulentbistand, fortrinsvis 
på rådhuset.
Forvaltningschefgruppen har igennem flere 
møder drøftet mulighederne for at opfylde 
reduktionsmålet og har udarbejdet forslag 
til, hvorledes reduktionerne kan placeres 
og gennemføres.
Forvaltningschefgruppen har endvidere ud
arbejdet oplæg til, hvilke opgaver der 
ikke kan udføres eller som må forenkles 
fra 1/1-89.
Endelig har forvaltningschefgruppen udar
bejdet forslag til anvendelse af konsu
lentbistand på rådhuset. 
Forvaltningschefgruppens forslag vedlæg
ges.
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• Indførelse af EDB på rådhuset i 1989

J.nr. BK 85.11.

Sagen afgøres af byrådet.

Rådhusets EDB-gruppe har igennem længere 
tid arbejdet med projekt om indførelse 
af EDB i samtlige forvaltninger på rådhu
set.
Udvalget har været på besøg både hos muli
ge leverandører og i andre kommuner. 
Udvalgets hovedlinie har været, at der 
bør installeres et fælles kommunikations
net, der dækker alle rådhusets afdelin
ger, og som giver mulighed for at tilslut
te terminaler/PC 'ere i hvilket som helst 
lokale på rådhuset incl. byrådssalen. Ud
valget har ønsket at opdele terminalan
skaffelserne i tre faser, nemlig 1. fase 
i tidligt forår 1989, 2. fase pr. 1/1-90 
og 3. fase pr. 1/9-90.
Udvalget har skønsmæssigt opgjort udgif
terne til kommunikationsnet, terminalan
skaffelser, uddannelse og konsulentbi
stand. Udvalget har endvidere opgjort 
finansieringsmulighederne.
Indstilling fra udvalgets formand, økono
michefen, og kommunaldirektøren vil først 
kunne fremsendes mandag den 12/12 på grund 
af sygdom. Af indstillingen vil bl.a. 
fremgå, at anskaffelse af kommunikations
net og 1. fase af terminaludstyret skal 
ses i tæt sammenhæng med forslaget til 
reduktioner på konto 6, idet det vil være 
meget vanskeligt at få administrationen 
til at hænge sammen efter 1/1-89 uden ind
førelse af den nødvendige teknologi.
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26. Personalesager

Til efterretning for økonomiudvalget. 

Sager siden sidste møde fremlægges.
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Ansøgning om orlov

Sagen afgøres af økonomiudvalget.

der er ansat som psyko
log ved socialforvaltningen, ansøger i 
skrivelse af 24/11-88 om 1 års orlov fra
1. marts 1989, idet hun ønsker at flytte 
til Tokyo, hvor hendes mand arbejder.
Den konstituerede socialinspektør anbefa
er orlov og tilføjer, at der ikke påtæn
kes vikardækning p.g.a. områdets særlige 
arbejdsindhold samt at de øvrige medarbej
dere i bistandsgruppen har givet tilsagn 
om at dække arbejdsområde
i størst muligt omfang.
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Længerevarende sygdom

Til efterretning for økonomiudvalget.

Økonomiudvalget vedtog i møde den 11. ok
tober. 1988 at sagen omkring en ansat ved 
skoletandklinikken skulle udsættes til 
genoptagelse i februar mødet 1989.
Der er imidlertid fremkommet nye oplys
ninger , hvorfor sagen forelægges nu. 
Indstillingsbilag af 2. december 1988 er 
vedlagt sagen.



Ø K O N O M I U D V A L G S M Ø D E

29. Længerevarende sygdom
Sagen afgøres af økonomiudvalget.
En har pr. 2. december 1988
haft 116 sygedage indenfor de seneste 12 
måneder.
Indstillingsbilag af 2. december 1988 er 
vedlagt sagen.
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Længerevarende sygdom

Sagen afgøres af økonomiudvalget.

En har pr. 2. december 19S8
haft 91 sygedage indenfor de seneste 12 
måneder.
Indstillingsbilag af 2. december 1988 er 
vedlagt sagen.
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Orientering om sag om eventuel tildeling 
a£ § lf stk. 2 tillæg til afdelingsingeni
ører i teknisk forvaltning
J.nr. - personalesag
Sagen afgøres af økonomiudvalget.
På økonomiudvalgets dagsorden den 11. ok
tober var optaget sag om eventuel ydelse 
af § 1, stk. 2 tillæg til afdelingsingeni
ører i teknisk forvaltning.
Sagen blev udsat dels på begæring af admi
nistrationen og dels fordi økonomiudval
get ønskede yderligere oplysninger i sa
gen. I forbindelse med sagens færdigbe
handling i administrationen skulle der 
også afholdes et administrativt møde med 
de implicerede i teknisk forvaltning.
Mødet er fastlagt til torsdag den 8. de
cember. Referat herfra vil blive lagt i 
sagen mandag den 12/12.
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32. Eventuelt.
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33.

a)

b)

Byrådsmødet den 21. december 1988
Følgende sager er fremsendt til behand
ling på byrådets møde;

Zonetovstilladelse til udstykning til brug 
for olieudskiller på matr. nr,-15—d Fer
slev by, Ferslev
J.nr. TF 01.04G01.
Sagen afgøres af byrådet og videresendes 
til HR.
I forbindelse med etablering af olieud
skiller på ejendommen matr. nr. 15-d 
Ferslev skal der frastykkes en parcel 
på 206 m^.
Da området er beliggende i landzone kræ
ves der zonelovstilladelse. Hovedstadsrå
det er zonelovsmyndighed.
Kor tbilag vedlagt.
Ejendomsudvalget indstiller på møde den
I. december 1988 at zonelovstilladelse 
til udstykning anbefales over for Hoved
stadsrådet »

Dispensation fra lokalplan nr. 36 til 
etablering af tømrerværksted på ejendom
men Sønderbyvej 4, Sønderby
J. nr. TF 01.02.05P21.
Sagen afgøres af byrådet.
Den fremtidige ejer af ejendommen matr. 
nre, 19-c, 20-b og 21 Sønderby by, Selsø 
ansøger om tilladelse til etablering af 
tømrervirkskomhed på ejendommen.
Ejendommen er beliggende i landzone og 
byrådet er zonelovsmyndighed.
Ejendommen er beliggende i boligområde, 
og byrådet kan tillade, at der på ejendom-

Ø K O N O M I U D V A L G S M Ø D E

fortsættes. . . .
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33. Fortsat
men drives en sådan virksomhed, som al
mindeligvis udføres i beboelsesområder. 
Tømrervirksomhed kan normalt ikke tilla
des i boligområder. Selvom en landsby 
ikke er et almindeligt parcelhusområde 
har bestemmelserne hidtil været admini
streret næsten lige så restriktivt. 
Ansøgningen har været sendt til nabohø
ring hos alle ejere og beboere inden for 
lokalplan nr, 36B's område, og der er 
ikke indkommet indsigelser.
Kortbilag vedlagt,
EjendomsudvaI get indstiller på møde den
I. december 1988, at der gives zonelovs
tilladelse til tømrervirksomhed.

c) Zonelovstilladelse og dispensation til 
udstykning og boligbebyggelse på ejendom
men matr. nr, 30 østby by, Selsø
J. nr, TF 01,03,03G01.
Sagen afgøres af byrådet.
Ejeren af ovennævnte ejendom genfremsen
der ansøgning om deling af matr. nr. 30 
Østby by, Selsø i 2 boligparceller. 
Ejendomsudvalget anbefalede på møde den 
31. august 1988, at ansøger tilskrives, 
at der ikke kan bevilges zonelovstilla
delse.
Byrådet tilbagesendte i møde den 21. sep
tember 1988 på begæring fra næstforman
den for ejendomsudvalget sagen til forny
et behandling i ejendomsudvalget. 
Ejendomsudvalget vedtog på møde den 28. 
september 1988, at sagen sendes til hø
ring inden der tages stilling.

fortsættes,,..
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33. Fortsat
Sagen har nu været til høring hos alle 
ejere og brugere indenfor lokalplan nr.
35's område.
Der er ikke indkommet indsigelser. 
Ejendomsudvalget fremsender på møde den
I. december 1988 sagen til byrådet med 
anbefaling.
Anni Skov og Orla Hansen indtager sær
standpunkt, idet de følger forvaltningens 
indstilling.

d) Zonelovstilladelse til byggeri på 3 par
celler på Gi. Stationsvej, matr■ nre.
5-i, 34-b, 34-c Onsved by, Skuldelev
J. nr. TF 01.03.03G01.
Sagen afgøres af byrådet.
Ejerne af ovennævnte ejendomme i landzo
ne søger påny om tilladelse til byggeri. 
Der har tidligere været søgt om det sam
me i 1969, 1970, 1979 og 1983 af en el
ler flere af ejerne, men ansøgningerne 
er blevet afslået af de statslige myndig
heder trods kommunens anbefaling. 
Indstillingsbilag vedlagt. 
Ejendomsudvalget fremsender på møde den
I. december 1988 sagen til drøftelse i 
byrådet.

e) Zonelovstilladelse til udstykning og sam
menlægning af matr. nr, 51-ag Sønderby 
by, Selsø
J. nr. TF 28-3-16-1.
Sagen afgøres af byrådet.
Landinspektøren fremsender
sag om udstykning af matr.nr. 51 ag Søn

fortsættes . . . .
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Fortsat
derby by, Selsø fra den samlede ejendom 
matr.nr. 51 g, 51 æ og 51 ag smst. 
Parcellen ønskes afhændet til ejeren af 
matr. nr. 4-1 østby by, Selsø, hvorunder 
51-ag har hørt indtil 1974, og hvormed 
den nu ønskes samnoteret.
Ejendommene er beliggende i landzone in
den for landsbyen Hellesøs landsbyaf
grænsning, men uden for det fredede områ
de.
Byrådet er zonelovsmyndighed.
En eventuel tilladelse skal ikke offent
liggøres .
Kortbilag vedlagt.
Ejendomsudvalget anbefaler på møde den
I, december 1988, at der gives zonelov
stilladelse til udstykning af matr. nr. 
51-ag til samnotering med matr. nr. 4-1 
Østby by, Selsø.

Zonelovstilladelse til helårsbeboelse 
i sommerhus i landzone
J. nr. TF 01.07.04G01.
Sagen afgøres af byrådet og sendes heref
ter til HR.
Ejerne af ejendommen
matr. nr. Venslev by, Ferslev ansø
ger om tilladelse til helårsbeboelse i det 
eksisterende sommerhus,
Da ejendommen er beliggende i landzone, 
vil det ansøgte kræve en zonelovstiHadel- 
se, der skal meddeles af Hovedstadsrådet. 
Indstillingsbilag vedlagt.
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33- Fortsat
Ejendomsudvalget indstiller på møde den
I. december 1988, at ansøgningen fremsen
des til Hovedstadsrådet uden anbefaling.

g} Lov om butikstid
J. nr. BK 22.03.
I henhold til lov nr, 218 af 28. april 
1976 om butikstid § 5 (afgrænsning af som
merhusområderne) indstilles til byrådet, 
at samtiige butikker i
1. Vellerup + Vellerup sommerby
2. Skuldelev + Svineholm og Koholm
3. østby + Hyllingeriis
4. Sønderby
i lighed med 1988 undtages fra de alminde
lige butikstidsbestemmelser for kalender
året 1988.
HK, Forbrugerrådet, De samvirkende køb
mandsforeninger samt fællesforeningen for 
Danmarks brugsforeninger er hørt.

h) Ændring i vederlaget til udvalgsformand 
J.nr. BK 81.14.
2. behandling af ændr ing af kommunens 
styrelsesvedtægt,
I forbindelse med byrådets vedtagelse af 
budgettet for 1989 blev det vedtaget at 
nedsætte vederlaget til formandene for 
de stående udvalg samt til formanden for 
skolekommissionen og for ligningskommissi
onen.
Byrådet godkendte i møde den 16/11-88 de 
nye vederlag. A + F indtog sær standpunkt. 
Ændringen for så vidt angår vederlaget 
til formandene for socialudvalget, kultu-

for tsættes....
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Fortsat
relt udvalg, teknisk udvalg og ejendomsud
valget indgår i kommunens styrelsesved
tægt .

Meddelelser
a)
Frederiksborg amtsråd fremsender referat 
af forhandlinger den 29. september og den 
13. oktober 1988.

b)
Hovedstadsrådet fremsender referat af mø
de den 25/11-88.


